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Împreună vom fi mai puternici                         
 

 
REVISTA PRESEI 

 
 

• UPDATE Bărăscu (SANITAS): Suntem pe drumul bun și încercăm să rezolvăm problemele; vineri vor fi noi discuții la 
Ministerele Sănătății și Muncii 
UPDATE ORA 16.33 Întâlnirea cu reprezentanții Guvernului a avut un rezultat bun, iar vineri vor fi noi discuții cu 
reprezentanții Ministerului Sănătății și Muncii pentru a găsi soluții în ceea ce privește sumele de bani care au fost 
repartizate, a declarat, joi, președintele Federației SANITAS, Leonard Bărăscu. 
"Rezultatul este bun. Am alături de mine colegii din Biroul executiv, cu care am intrat la domnul premier, 
vicepremier. Au fost și miniștrii din Finanțe, Muncă, Sănătate. De mâine (vineri n.r.) începem să lucrăm pe 
nemulțumirea privind legea 153 (Legea 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice), 
încercăm să eliminăm de acolo toate punctele nevralgice, inclusiv articolul 25, să vedem ce facem cu el. Sunt niște 
sume de bani care au fost împărțite prost și noi încercăm să găsim soluții. Consider că întâlnirea de astăzi a fost 
una bună și putem să le spunem celor 10.000 de colegi din piață, că suntem pe un drum bun și că încercam să 
rezolvăm problemele pe care le-am avut până acum", a spus Bărăscu, la finalul discuțiilor de la Palatul Victoria. 
Acesta a adăugat că vineri vor avea loc noi întâlniri cu reprezentanții Ministerelor Sănătății și Muncii pentru a găsi 
soluții în ceea ce privește sumele de bani repartizate, astfel încât nimeni "să nu piardă nimic din ce a avut până 
acum". 
"De mâine (vineri n.r.) ne întâlnim la Ministerul Sănătății, la Ministerul Muncii și vom găsi împreună soluțiile 
pentru sumele de bani care au fost repartizate. Era vorba de 2,9 miliarde (lei n.r.), care erau în plus și alți bani care 
se găsesc în interiorul legii și pentru care, noi, mâine, vom încerca să găsim soluții pentru repartizarea lor, astfel 
încât toată lumea să fie mulțumită. Garanția este că niciun coleg din sănătate nu va pierde nimic din ce a avut 
până acum", a precizat Bărăscu, la finalul discuțiilor cu reprezentanții Guvernului.  
 
UPDATE ORA 14:02 Liderii SANITAS au început discuțiile la Guvern în legătură cu problemele din sănătate și 
asistența socială din România 
Liderii Federației SANITAS au intrat joi, în jurul orei 13:30, la discuții cu premierul Mihai Tudose, la sediul 
Guvernului, în contextul problemelor cu care se confruntă sănătatea și asistența socială din România. 
Potrivit președintelui Federației Sanitas București, Viorel Hușanu, în Piața Victoriei protestează în jur de 10.000 de 
oameni, circa 2.000 fiind angajați ai sistemului sanitar din București, iar 8.000 au venit cu autocarele din toată 
țara. 
Sindicaliștii s-au adunat joi dimineața în Piața George Enescu, după care au mers în marș către Piața Victoriei, 
unde protestează și la această oră nemulțumiți de forma actuală a Legii — cadru nr. 153/2017 privind salarizarea 
în sistemul bugetar despre care afirmă că generează o mulțime de inechități și discriminări în sistemul de 
salarizare din sănătate și asistență socială. 
Sindicaliștii fluieră din vuvuzele, scandează "Hoții" și flutură pancarte cu următoarele mesaje: "Alina dublează, 
Olguța triplează", "Drepturi pentru TESA", "Medicii nu vor muncii 48 de ore neplătiți!!!", "Voi ne dați afară, 
medicii din țară!", "Dacă tot nu dați, măcar nu ne luați!". 
  
Principalele solicitări ale sindicaliștilor din sănătate vizează eliminarea plafonului de 30% pentru sporurile 
specifice sistemului sanitar și de asistență socială, aplicarea integrală a creșterilor salariale pentru toți angajații 
din sănătate și asistență socială începând cu 1 martie 2018, renunțarea la creșterea normei de bază (gărzi 
suplimentare obligatorii) pentru medici, renunțarea la transferul contribuțiilor sociale de la angajator la angajat, 
deoarece acesta va anula creșterea salarială de 25% prevăzută de lege, acordarea tichetelor de masă pe tot 
parcursul anului 2018, negocierea și semnarea Contractului Colectiv de Muncă la nivel de sector de activitate. 
Programul de proteste al Federației SANITAS a început în a doua jumătate a lunii septembrie. 
* ORA 11:56 Angajații din sănătate protestează în Piața George Enescu, nemulțumiți de salarizarea din sistem 
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Angajații din sănătate, membri ai Federației SANITAS, s-au adunat joi dimineața în Piața George Enescu, pentru a 
merge în marș către Piața Victoriei, unde vor protesta față de problemele cu care se confruntă sănătatea și 
asistența socială din România. 
Potrivit președintelui federației, Leonard Bărăscu, la mitingul din Piața George Enescu au sosit deja în jur de 7.500 
de persoane din sistemul medical din toate județele țării. 
Sindicaliștii fluieră din vuvuzele, scandează "Hoții" și flutură pancarte cu următoarele mesaje: "Alina dublează, 
Olguța triplează", "Drepturi pentru TESA", "Medicii nu vor munci 48 de ore neplătiți!!!", "Voi ne dați afară, medicii 
din țară!", "Dacă tot nu dați, măcar nu ne luați!". 
Mitingul va fi urmat de un marș de protest către Piața Victoriei, ce se va desfășura în intervalul orar 12:00 — 
14:00 pe traseul Piața George Enescu — Bulevardul Gheorghe Magheru — Piața Romană — Piața Victoriei. 
Membrii SANITAS sunt nemulțumiți de forma actuală a Legii — cadru nr. 153/2017 privind salarizare în sistemul 
bugetar despre care afirmă că generează o mulțime de inechități și discriminări în sistemul de salarizare din 
sănătate și asistență socială. "De luni de zile, guvernanții nu fac decât să mimeze interesul față de domeniile pe 
care ei înșiși le-au decretat < >. Sub pretextul respectării Programului de guvernare, adoptă măsuri care se 
dovedesc a fi, în realitate, în defavoarea angajaților din Sănătate și Asistență socială. Cum cred ei că vor opri 
plecarea personalului medical din sistemul public, fie în afara țării, fie către privat, cu măsuri care au ca efect 
scăderea veniturilor acestora, pierderea tichetelor de masă în 2018, creșterea numărului de gărzi suplimentare 
obligatorii sau dezbinarea echipelor medicale din spitale?", a precizat Leonard Bărăscu, președintele Federației 
SANITAS, într-un comunicat remis AGERPRES.  
 
Principalele solicitări ale sindicaliștilor din sănătate vizează eliminarea plafonului de 30% pentru sporurile 
specifice sistemului sanitar și de asistență socială, aplicarea integrală a creșterilor salariale pentru toți angajații 
din sănătate și asistență socială începând cu 1 martie 2018, renunțarea la creșterea normei de bază (gărzi 
suplimentare obligatorii) pentru medici, renunțarea la transferul contribuțiilor sociale de la angajator la angajat, 
deoarece acesta va anula creșterea salarială de 25% prevăzută de lege, acordarea tichetelor de masă pe tot 
parcursul anului 2018, negocierea și semnarea Contractului Colectiv de Muncă la nivel de sector de activitate.  
 
Programul de proteste al Federației SANITAS a început în a doua jumătate a lunii septembrie. După mitingul de 
joi, Consiliul Național SANITAS va decide asupra oportunității declanșării grevei generale în sistemul sanitar și de 
asistență socială.  
 
Reprezentanții Federației Sanitas au participat miercuri la întâlnirea propusă de Guvernul României cu 
organizațiile sindicale din domeniul sănătății și asistenței sociale. Conform unui comunicat al federației, premierul 
Mihai Tudose, viceprim-ministrul Ion Marcel Ciolacu, ministrul Finanțelor Publice, Ionuț Mișa, ministrul Muncii și 
Justiției Sociale, Lia — Olguța Vasilescu, ministrul Sănătății, Florian-Dorel Bodog, ministrul Consultării Publice și 
Dialogului Social, Gabriel Petrea și consilierii acestora au încercat să găsească puncte de vedere comune cu partea 
sindicală, pentru soluționarea problemelor privind salarizarea în sistem, acordarea tichetelor de masă, 
regulamentul de sporuri și alte inechități și omisiuni ale Legii-cadru nr. 153/ 2017 privind salarizarea bugetară.  
 
Vineri, 20 octombrie, urmează să aibă loc o nouă întâlnire, în care se vor analiza principii și variante de modificare 
a Anexei 2 a legii—cea referitoare la salarizarea personalului inclus în Familia ocupațională de funcții bugetare 
"Sănătate și Asistență Socială".  
(Sursa: Agerpres) 
 
INSTANTA A DECIS ATRAGEREA RASPUNDERII PERSONALEA UNUI LIDER SINDICAL…IN URMA FALIMENTULUI 
FILIALEI C.N.S.L.R.-FRATIA; ARE DE PLATIT 297332 LEI 
 
La Tribunalul Galaţi se află pe rol un ciudat dosar de faliment, cel deschis la data de 4 aprilie 2016 împotriva 
debitoarei UNIUNEA JUDEŢEANA CNSRL “FRĂŢIA” GALAŢI (CUI: 3952235) – Dosarul nr.1455/121/2016. În primul 
rând, judecătorul sindic Aurel GĂITAN nu pare că şi-a pus problema dacă Legea 85/2014 se aplică şi unor astfel 
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de entităţi juridice (fără activitate economică)… asta şi pentru că debitoarea nu a depus întâmpinare la cererea 
formulată de Fisc. 
Mai mult, instanţa a dispus direct deschiderea procedurii simplificate de faliment, aşa cum a solicitat AJFP Galaţi, 
creditor care a invocat o creanţă de 78.892 lei – “conform declaraţiilor debitoarei privind obligaţiile de plată la 
bugetul general consolidat si deciziilor de calcul accesorii”. 
Lichidatorul judiciar (provizoriu şi apoi confirmat) CREŢU LAURA INSOLV IPURL şi-a bătut joc de lege, de instanţă 
şi de creditori, nerespectând termenele stabilite prin decizia de deschidere a procedurii din 22 iunie 2016. Astfel, 
data de 8 august 2016 a fost stabilită drept termen de verificare a creanţelor, întocmire si publicare în BPI a 
tabelului preliminar. Laura CREŢU a publicat tabelul preliminar pe 26 august 2016, la 10 zile după prima Adunare 
a Creditorilor. Legea precizează că adunările creditorilor se pot organiza numai după publicarea tabelului 
preliminar. 
Deşi este datat 25 iulie 2016, raportul privind cauzele falimentului a fost publicat în BPI abia pe 14 decembrie 
2016, iar documentul precizează că reprezentantul debitoarei, preşedintele Ştefan FRUNZĂ, nu a predat 
documentele prevăzute de lege, iar concluzia lichidatorului judiciar este următoarea: 
reprezentantul statutar al debitoarei a deturnat sau a ascuns o parte din activul persoanei juridice întrucât la 
finele anului 2015 debitoarea deţinea în patrimoniu active imobilizate în cuantum de 66.873 lei şi active circulante 
în valoare totală de 35.464 lei, compuse din 1.559 lei disponibilităţi băneşti şi 33.905 lei creanţe 
Pe 8 mai 2017, Laura CREŢU depune cerere de atragere a răspunderii personale împotriva pârâtului Ştefan 
FRUNZĂ şi solicită “să se dispună ca pasivul neîndestulat în cadrul procedurii simplificate de insolvenţă a 
debitoarei, în cuantum de 297.332,07 lei să fie suportat de pârât, din patrimoniul propriu“. 
Suma de 297.332,07 lei este cea din tabelul definitiv al creanţelor, surprinzător fiind faptul că nu Fiscul este cel 
mai mare creditor, ci Primăria Galaţi, care a revendicat suma de 192.875 lei (iniţial a pretins că are de recuperat 
298.876 lei, dar apoi a revenit cu o cerere rectificativă). 
 
După cum se poate observa din sentinţa pronunţată de acelaşi Aurel GĂITAN pe 20 septembrie 2017, între 
lichidatorul Laura CREŢU şi pârâtul Ştefan FRUNZĂ a existat un conflict – o ţigăneală, mai degrabă – afirmaţiile 
acestora fiind de multe ori în contradictoriu. Interesantă în această dispută este povestea autoturismului SKODA 
OCTAVIA care figura în evidenţele organizaţiei sindicale: 
 Lichidatorul acuză debitoarea că nu a predat activul (autoturismul) 
 Ştefan FRUNZĂ precizează că maşina a fost furată şi prezintă documente care atestă că a depus 
reclamaţie la IJP Galaţi 
 Liderul sindical susţine că “printr-o discuţie pe care am avut-o cu un recuperator al firmei de leasing, 
acesta mi-a confirmat faptul că a fost identificată persoana care a furat autoturismul“. Cu toate acestea, nu se 
pomeneşte nimic de recuperarea maşinii, iar PORSCHE LEASING s-a înscris la masa credală cu 17.297,63 lei –
 ultimele 3 rate lunare pe care le mai avea de achitat organizaţia sindicală… deşi FRUNZĂ a mai afirmat că firma 
de leasing “si-a încasat prima de asigurare” 
Pe 20 septembrie 2017, judecătorul sindic a admis cererea lichidatorului şi a decis că Ştefan FRUNZĂ trebuie să 
plătească “din averea proprie” suma de “297.332,07 lei reprezentând contravaloare pasiv neîndestulat”. Decizia 
poate fi atacată “cu apel în termen de 7 zile de la comunicare”. 
Dacă această sentinţă nu este atacată şi, astfel, rămâne definitivă sau este confirmată de Curtea de Apel 
Galaţi, mai apare o problemă. Legea 85/2014 spune aşa: 
Persoana împotriva căreia s-a pronunţat o hotărâre definitivă de atragere a răspunderii nu mai poate fi 
desemnată administrator sau, dacă este administrator în alte societăţi, va fi decăzută din acest drept timp de 10 
ani de la data rămânerii definitive a hotărârii 
Prin urmare, întrebarea este următoarea: ce funcţie nu va avea voie să mai ocupe Ştefan FRUNZĂ timp de 10 
ani, cea de lider sindical, de administrator de firmă sau ambele? (sursa foto: cnslr-fratia.ro) 
DOCUMENTE ATAŞATE: 
CNSRL FRĂŢIA Galaţi – tabel definitiv al creanţelor 
Ştefan FRUNZĂ (CNSRL FRĂŢIA Galaţi) – sentinţă de atragere a răspunderii personale 
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(Sursa: supervisor.ro) 
 
• Ministrul Finanțelor: Angajatorii vor plăti 2% din fondul de salarii către stat, de la 1 ianuarie 2018 
Angajatorii vor plăti 2% din fondul de salarii, începând de anul viitor, cea mai mare parte din bani intrând la 
bugetul de stat, a anunțat, joi, Ionuț Mișa, ministrul Finanțelor Publice. 
"2% nu înseamnă integral fondul de salarii. O parte din acest 2% se va constitui ca venit la bugetul de stat, urmând 
ca, ulterior, de la bugetul de stat să fie acoperite finanțări pentru partea de sănătate și pentru partea de asigurări 
sociale. Vor fi aceste două componente. Practic, 90% va merge la bugetul de stat pentru a acoperi diverse 
destinații în funcție de solicitările bugetare și 10% va merge către sprijinirea tuturor salariaților care se vor 
confrunta cu situații deosebite în caz că angajatorul intră în insolvență și nu le achită obligațiile", a spus Mișa. 
Potrivit sursei citate, s-a stabilit că este mai bine să rămână și în sarcina angajatorului plata unor contribuții și să 
nu se transfere integral acestea doar în sarcina angajatului, iar angajatorul să nu mai aibă niciun fel de 
responsabilitate. 
"Cei din sindicate au atras atenția asupra acestui risc. Va fi aplicat din 1 ianuarie 2018. Este deja în circuitul de 
avizare. Denumirea va fi de contribuție. Scad contribuțiile, cheltuielile angajatorului scad. Nu este afectat prin 
acest mod de calcul și această repartizare. Se face o repartizare atât la nivelul angajatului, a contribuțiilor, trecând 
în sarcina lui, cât și una în sarcina angajatorului, dar ele scad în continuare pe total", a afirmat ministrul 
Finanțelor. 
El a mai arătat că 2% se va aplica pentru toți contribuabilii persoane fizice și juridice care au calitatea de 
angajator, atât la stat cât și la privat. 
"Astăzi, dacă ne referim la procentul care merge la Fondul de garantare al salariaților pentru a garanta ca în 
situația în care intră în insolvență să le fie plătite contribuțiile, acesta este de 0,25%. În viitor va deveni 0,2%", a 
afirmat Mișa. 
(Sursa: Agerpres) 
• Tăriceanu prezintă noul sistem de contribuții: „Nu este nicio taxă nouă” 
 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a prezentat joi seară la Antena 3 noul sistem de contribuții 
sociale. 
„În acest moment, contribuțiile plătite de angajator și de salariat sunt 39,25%. Ele sunt repartizate în felul 
următor: la angajator 22, 75% și 16, 5% la salariat. Aceasta este situația în acest moment, așa cunt plătite 
contribuțiile salariatului. Vom trece la o contribuție de 35%, pe care o va plăti salariatul și o contribuție a 
angajatorului de 2%, în total 37%. Contribuția angajatorului scade deci de la 22,75% la 2%”, a explicat Tăriceanu. 
„Nu este vorba de nicio taxă în plus. Angajatorul are contribuția diminuată de la 22,75% la 2%. Salariul net al 
salariatului nu va scădea, pentru că impozitul pe salariu care acum e 16% va coborî la 10%. Salariul net va crește”, 
a adăugat el. 
Potrivit lui Tăriceanu, nu este nicio taxă nouă. 
„Din taxa angajatorului care este 22,75% va rămâne să plătească numai 2%, restul trece la salariat care va avea o 
taxă cumulată de 35%”, a spus el. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Reprezentanții fondurilor de pensii: Listările companiilor pe bursa românească s-ar face foarte greu fără fondurile de 
pensii 
Listările companiilor pe piața de capital românească s-ar face foarte greu fără fondurile de pensii, fiind nevoie de 
capital autohton care să înghită aceste oferte, au declarat, joi, reprezentanții fondurilor de pensii, într-o întâlnire 
cu investitori persoane fizice, organizată de Investors Club. 
"Fără fondurile de pensii va fi foarte greu ca antreprenorii români să facă finanțare sau exit prin bursă. Îți trebuie 
capital autohton care să înghită aceste oferte. Noi fiind aici cu echipe locale, noi aici ne uităm și la Teraplast, la 
orice și îi ajutăm, îi finanțăm. Unul mare de afară nu se uită, că sunt prea mici", au spus aceștia. 
Sursele citate au menționat faptul că opționalitatea în ceea ce privește Pilonul II de pensii depinde foarte mult de 
cum va arăta. 
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"Contează foarte mult. Nu știm mai mult. Există riscul să spună că nu mai vor opționalitate și să se scadă 
contribuțiile. Atmosfera este destul de demotivantă și colegii sunt demotivați. Strategia noastră e puțin afectată 
de treaba asta pentru că una e să știi ce cash flow ai pe viitor și alta să nu știi", au menționat reprezentanții 
fondurilor de pensii. 
Procentul de 2,5% pe care îl rețin companiile de management de la Pilonul II reprezintă un factor de dezechilibru 
și inechitate, a declarat, joi, ministrul Finanțelor Publice, Ionuț Mișa. 
"S-a ales varianta în care românul va decide dacă dorește să rămână la Pilonul II sau merge la Pilonul I. În 
momentul în care a fost realizată legea, au fost câteva elemente pe care astăzi eu personal le consider ca un 
factor de dezechilibru, de inechitate. Mă refer aici la procentul de 2,5% care se reține automat de către compania 
de management din banii care sunt virați în Pilonul II. Dacă pleacă 100 de lei la bugetul de stat de la Pilonul I către 
Pilonul II, compania de management ia 2,5% din acești bani în secunda doi, iar diferența de 27,5 lei, o plasează pe 
piață, face investiții pentru a îmbunătăți beneficiile", a spus Mișa. 
El consideră că procentul de 2,5% ar trebui să meargă în pensii. 
Miercuri, președintele PSD, Liviu Dragnea, a afirmat că este un drept firesc al românilor să opteze în privința 
Pilonului II. 
"Despre Pilonul II de pensii și despre posibilitatea de a opta, noi ne menținem punctul de vedere pentru că eu 
cred că este un drept firesc al românilor să opteze, pentru că până acum nu au optat. Este bine să lămurim 
această confuzie. Românii au avut dreptul să opteze la care agent economic să meargă, nu să opteze dacă intră în 
Pilonul II sau Pilonul I", a afirmat Dragnea, la Parlament. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Tudose: Interesul Guvernului este să stimuleze investițiile, ne dorim simplificarea și flexibilizarea legislației privind 
achizițiile publice 
Interesul Guvernului este să stimuleze investițiile și pentru asta își dorește simplificarea și flexibilizarea legislației 
în materia achizițiilor publice, a afirmat premierul Mihai Tudose în cadrul unei întrevederi pe care a avut-o la 
Palatul Victoria cu reprezentanții Băncii Europene de Investiții (BEI). 
Potrivit unui comunicat al Executivului, în cadrul întâlnirii prim-ministrul a trecut în revistă domeniile prioritare 
din perspectiva expertizei și a finanțărilor pe care instituția financiară a Uniunii Europene le poate acorda în 
continuare României. 
Totodată, premierul și miniștrii prezenți la întrevedere au menționat principalele proiecte aflate în diferite stadii 
de pregătire la nivelul Guvernului care ar putea beneficia de expertiza tehnică a BEI: modificarea legislației în 
domeniul achizițiilor publice și al parteneriatului public privat, pregătirea documentației tehnice necesare pentru 
construcția spitalelor regionale, a autostrăzii Ploiești-Brașov și a altor proiecte de infrastructură, agricultură, 
eficiență energetică și reformă instituțională. 
"Interesul nostru este să stimulăm investițiile. Vrem, pentru aceasta, să avem în România o legislație mai simplă și 
mai flexibilă în domeniul achizițiilor publice și avem toată disponibilitatea de a pune în valoare expertiza pe care 
ne-o poate oferi Banca Europeană de Investiții", a declarat Tudose, citat în comunicat. 
În comunicat se arată că accentul a fost pus în cursul discuțiilor pe dezvoltarea proiectelor majore de 
infrastructură, încurajarea investițiilor, atât în sectorul public, cât și în cel privat, dar și pe optimizarea resurselor 
financiare, valorificarea potențialului de atragere a fondurilor europene, asigurarea unui cadru legislativ 
transparent și coerent în domeniile aferente și multiplicarea exemplelor de bune practici. 
Nu în ultimul rând, cele două delegații au apreciat buna colaborare, de peste 25 de ani, dintre România și BEI, 
anul acesta împlinindu-se și 10 ani de când instituția financiară europeană are un birou și la București. 
Din delegația română prezentă la discuții au mai făcut parte Paul Stănescu, viceprim-ministru și ministru al 
Dezvoltării Regionale, Ionuț Mișa, ministrul Finanțelor, Felix Stroe, ministrul Transporturilor, Marius Nica, ministru 
delegat pentru Fonduri Europene, secretarul de stat în Ministerul Sănătății Cristian Grasu, Roxana Bănică, secretar 
general al Guvernului, și consilierii de stat Gabriel Andronache și Felix Rache. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Avertisment TERIBIL al americanilor pentru România: Ce afaceri vor să facă şi ce le transmit celor din Guvern 
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Avertisment teribil al americanilor pentru România. Investitorii de peste Ocean au venit să facă afaceri în ţara 
noastră, dar au avut un mesaj incredibil pentru cei din Guvern. Reprezentanţii firmelor americane au venit în ţara 
noastră să vadă ce posibilităţi de afaceri există. Cel mai mult, îi îngrijorează nu cât de mari sunt impozitele, ci 
stabilitatea politică şi legislativă. 
Premierul Mihai Tudose i-a rugat pe americani să rămână. Bun venit călduros în România şi sper că aţi venit ca să 
rămâneţi - nu fizic, ci afacerile dumnneavoastră sau o mare parte a afacerilor dumneavoastră să rămână în 
România”, a spus Tudose, conform ProTV. 
Ambasadorul american a atras însă atenţia că cel mai important este tratamentul acordat investitorilor. “Cel mai 
bun lucru pe care îl poate face România pentru a încuraja companiile să stabilească parteneriate şi să facă afaceri 
în România este să asigure un mediu investițional, un mediu de afaceri primitor și favorabil, care este transparent, 
previzibil, stabil, care include consultare cu toți actorii implicăți, inclusiv cu membrii comunității de afaceri 
străine.”, spune Hans Klemm, ambasadorul SUA. 
Mulţi americani au venit să-şi vândă produsele, nu să investească. “Am semnat un contract pentru distribuţia 
sistemelor echipamentelor de tratare cu gaze a apei potabile şi a apelor reziduale.”, spune Alan Morgan, Hydro 
Instrument. 
”Venim pe piaţă cu un produs absolut nou, cu rezultate excepţionale în obţinerea calităţii apei.”, anunţă şi Dan 
Dumitrescu, director general Danex Construct. 
Alţii vor să se instaleze în România, dar cântăresc încă bine lucrurile. “Cea mai mare grijă pe care companiile o pot 
avea este instabilitatea politică. Dacă vrei să faci ceva cu adevărat mare în România grijă este că situaţia politică 
se poate schimba şi asta va costa ţară ta şi compania ta.”, spune şi Justin Ciprus, direct online marketing.  La 
forumul Trade Winds, care se va încheia vineri, participă peste o sută de companii americane care caută 
oportunităţi de afaceri în Europa de Sud-Est, conform sursei citate. 
(Sursa: stirileprotv.ro) 
 
• Revoltă în penitenciare după legea dată de Tudorel Toader: Este o 'graţiere mascată' 
Liderul Sindicatului Equitas, de la Penitenciarul de femei Târgşor, consideră că legea recursului compensatoriu 
este o „graţiere mascată”, atrăgând atenţia că multe dintre deţinutele care se vor elibera, în scurt timp se vor 
întoarce în mediul penitenciar, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Liderul Sindicatului Equitas, Adrian Grigoroiu, din Penitenciarul de femei Ploieşti Târgşorul Nou, a transmis, joi, 
presei, că el consideră că aplicarea legii recursului compensatoriu a fost „puţin grăbită”, precizând că în unităţile 
penitenciare nu a fost trimisă din timp o procedură de aplicare a acesteia. 
„Au fost trase semnale de alarmă din partea organizaţiilor sindicale, care au criticat această măsură, practic o 
graţiere mascată şi putem spune că aceasta va încuraja infractorii. Legea recursului compensatoriu reprezintă un 
proces destul de complicat la care se va lucra mult timp de acum, şi noi spunem că nu este o măsură bună pentru 
sistemul penitenciar, deoarece mare parte din deţinutele care se vor elibera în scurt timp se vor întoarce în 
mediul penitenciar”, arată Grigoroiu. 
Potrivit acestuia, deocamdată nu se cunoaşte numărul deţinutelor din Penitenciarul Târgşor care vor beneficia de 
recursul compensatoriu. 
„În acest moment, nu cunoaştem numărul exact de deţinuţi din penitenciarul Târgşor, care se vor elibera, 
deoarece sunt probleme la interpretarea acestei legi, la modul de calcul şi aplicare, precum şi la programul 
informatic care funcţionează cu întreruperi. Administraţia penitenciară nu a trimis din timp acel ordin care 
stabilea spaţiile pentru care se beneficiază de acele zile câştig”, mai spune Grigoroiu. 
Acesta a adăugat că persoanele care trebuie să facă aceste calcule sunt lucrătorii din sectoarele evidenţă şi 
organizarea muncii, puţini la număr şi total depăşiti de volumul de muncă. 
La Penitencarul de Femei din Târgşor sunt incarcerate aproximativ 600 de persoane. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Solicitare FERMĂ dinspre Bruxelles pentru Guvernul Tudose: 'Tudorel Toader și-a bătut joc' 
Europarlamentarul Monica Macovei solicită Guvernului să transpună în mod complet și fidel Directiva confiscării 
extinse. Mai mult, aceasta lansează un atac la adresa ministrului Justiției, spunând într-un comunicat remis 
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ȘTIRIPESURSE.RO, că „și-a bătut joc de Directiva confiscării extinse, de Uniunea Europeană și de românii cinstiți 
care cer de mulți ani confiscarea banilor”. 
„Iordache “Altă întrebare” s-a transformat în Toader „Nu face obiectul prezentului proiect”. Solicit Guvernului să 
transpună în mod complet și fidel Directiva confiscării extinse 
Tudorel Toader și-a bătut joc de Directiva confiscării extinse, de Uniunea Europeană și de românii cinstiți care cer 
de mulți ani confiscarea banilor, nu numai pedepse cu închisoare, indiferent pe ce nume le-au pus condamnații 
(confiscarea de la terți) și punerea sechestrului pe bani și averi încă de la începutul anchetelor, pentru a nu ajunge 
la decizii definitive de confiscare când banii și bunurile s-au evaporat și nu mai este nimic de confiscat. 
În Tabelul de Concordanță între Directiva europeană si proiectul lui Toader de transpunere a Directivei, la 
„confiscarea de la terți” scrie: „Nu face obiectul prezentului proiect”. În același Tabel, la punerea sechestrului pe 
bani și averi încă de la începutul anchetelor ministrul scrie: „Nu face obiectul prezentului proiect”. Exact ca „Altă 
întrebare” a lui Iordache. 
Tudorel Toader, dezvăluiri despre 'bomba cu ceas' din minister. Ce a descoperit ministrul în arhiva SIPA 
Dacă la marea majoritate a articolelor din Directiva confiscării extinse Tudorel Toader a scris “Nu face obiectul 
prezentului proiect”, de ce a susținut public că a transpus Directiva europeană? Pe cine vrea să păcălească? Dacă 
articolele importante din Directivă, care dau sens confiscării extinse și punerii sub sechestru, „nu fac obiectul 
prezentului proiect”, unde se regăsesc acestea? 
Adoptarea proiectului de lege în Parlament în forma actuală ne duce din „avem corupție, dar nu corupți” de pe 
vremea lui Năstase la „avem corupți, dar nu le luăm banii” și la “condamnații rămân tot bogați și românii tot 
săraci”. 
În așa-zisa transpunere a Directivei confiscării extinse, Tudorel Toader a ales clar să fie de partea penalilor. Cele 
câteva articole modificate din Codul Penal și prezentate de Toader ca fiind transpunerea Directivei nu au legătură 
cu Directiva europeană. 
Proiectul emanat de Toader, adoptat de Guvern și trimis în Parlament nu transpune Directiva confiscării extinse: 
1. Nu se poate aplica „Confiscarea extinsă” prevăzută în Directivă, pentru că Toader a eliminat cuvântul „ilicit” din 
Directivă și l-a înlocuit cu termenul "infracţional". Iar termenul „infracţional” înseamnă comiterea unei noi 
infracțiuni care să ducă la o nouă condamnare și numai la confiscarea banilor furați prin acea infracțiune, cum era 
anterior Directivei, cum este și acum. 
Potrivit Directivei, dacă X este condamnat pentru o singură infracțiune din lista celor din Directivă, judecătorul 
face sau cere verificări privind toată averea lui, indiferent pe ce nume este pusă, și, dacă constată o diferenţă pe 
care condamnatul nu o poate justifica prin veniturile legale, o confiscă, nefiind necesar alt dosar penal și altă 
condamnare. Aceasta este confiscarea extinsă. Nu este nevoie să se stabilească o legătură cu un comportament 
penal, este suficient, între altele, ca judecătorul să considere, pe baza balanței probabilităților, că este mai 
probabil ca averea/banii nejustificați prin venituri legale să provină dintr-un comportament penal, decât din 
activități legale, fără a fi însă identificată vreo infracțiune anume. Tocmai de aceea Directiva folosește termenul 
de „ilicit”, pentru că nu trebuie stabilită o infracțiune anume. Faptul că proprietatea condamnatului, la vedere sau 
ascunsă, este mai mare decât veniturile legale este unul din elementele care pot duce judecătorul la concluzia că 
diferența nejustificată de avere este supusă confiscării extinse. 
2. Nu se poate aplica „confiscarea de la terți” atunci când suspectul sau infractorul mută banii pe numele unor 
rude sale altor persoane pentru a le ascunde de punerea sub sechestru și confiscare, iar acest lucru poate fi 
dovedit prin orice element: o donație, o vânzare sub prețul pieței sau orice element care duce procurorul și 
judecătorul la concluzia ascunderii, prin orice operațiune, a averii, pentru a nu fi pusă sub sechestru și apoi 
confiscată. La Art 6 din Directivă, în Tabelul de Concordanță între Directivă și proiectul lui Toader de transpunere a 
Directivei, la „confiscarea de la terți” scrie: „Nu face obiectul prezentului proiect”. 
3. Nu se pot pune sub sechestru, de la începutul anchetei, banii/ bunurile/ averea celor anchetați în vederea 
confiscării extinse sau a confiscării în forma actuală. La Art 7 din Directivă, în Tabelul de Concordanță între 
Directivă și Proiectul lui Toader de transpunere a Directivei, la punerea sub sechestru (cuvântul „înghețare” nu 
există în codurile penale române) scrie: „Nu face obiectul prezentului proiect”. 
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4. Nu sunt transpuse definițiile care dau sens prevederilor din Directivă. În Tabelul de Concordanță între Directivă 
și proiectul lui Toader de transpunere a Directivei, la Art. 2 al Directivei, care definește toate noțiunile și 
conceptele folosite în Directivă, scrie: „Nu face obiectul prezentului proiect”. 
O transpunere eficientă trebuia să înceapă chiar de la definițiile scrise în Directiva europeană. Definițiile sunt 
foarte importante, pentru că Directiva reglementează fiecare lucru pe care îl definește, cum ar fi bunuri, 
instrumente, valori, confiscare, terți etc. Desigur, se schimbă multe elemente din dreptul penal și de procedură 
penală actual, dar am intrat in Uniunea Europeană ca să schimbam spre bine, și nu ca să păstram ce merge prost, 
cum este și confiscarea în forma actuală sau limbajul și concepte juridice de acum zeci de ani. 
5. Nu se schimbă sistemul actual al punerii în executare a confiscării sau al celor care supraveghează realizarea 
confiscării, care s-a dovedit absolut ineficient. De aceea, trebuia introdus clar un sistem eficient. Pentru România, 
soluția este ca realizarea efectivă a confiscării să fie sub controlul și supravegherea judecătorului care a dat 
decizia definitivă de confiscare și confiscare extinsă, pentru că este primul interesat să ducă până la capăt orice 
confiscare a dispus. 
Directiva punerii sub sechestru și a confiscării nu este transpusă deloc şi banii furați nu se întorc la oameni. 
Nu știm dacă Tudorel Toader a informat Guvernul că a transpus doar câteva articole din Directiva confiscării 
extinse, și acelea prost, sau dacă prim-ministrul și-a însușit acest text în cunoștință de cauză. Tudorel Toader știe 
însă că acest simulacru de transpunere va atrage o nouă procedură de infrigement din partea Comisiei Europene. 
Este acest lucru asumat, odată cu trimiterea proiectului în Parlament, pentru a trage de timp încă 2-3 ani, astfel 
încât cei care au furat banii oamenilor să și-i pună la adăpost? 
Proiectul de lege se află încă la Senat, prima cameră sesizată, care are termen luna noiembrie pentru adoptare. 
Solicit Guvernului să propună un text care să fie fidel reglementării europene.”, transmite Monica Macovei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Bodog: Pacienții din România nu beneficiază de aceleași scheme terapeutice ca țările din UE mai dezvoltate 
Ministrul Sănătății, Florian Bodog, a declarat joi că pacienții din România nu beneficiază de aceleași scheme 
terapeutice precum aceia din țările UE mai dezvoltate. 
"Nu beneficiem de aceleași tipuri de tratamente, de aceleași scheme terapeutice — să spunem — ca și pacienții 
din țările UE care spunem noi că sunt mai dezvoltate. Nu beneficiem pentru că, pe de o parte, nu sunt înregistrate 
în România, nefiind atractive în România ca țară pentru anumite produse; pe de altă parte, și cele care sunt 
înregistrate pleacă la export paralel (...); pe de altă parte, infrastructura din sănătate e învechită, chiar dacă 
profesioniștii din domeniul sănătate sunt extrem de bine pregătiți (...). Acest lucru nu compensează faptul că 
spitalele arată așa cum sunt", a spus Bodog, la un dialog cu cetățenii desfășurat la Spitalul Universitar de Urgență. 
El a menționat că autoritățile vor folosi fonduri europene. "Cele trei spitale regionale, primele trei din cele opt 
spitale regionale, vor fi construite utilizând bani din fondurile europene. (...) Fondurile pentru screening. Știm că e 
foarte greu să tratezi boli, costă foarte mulți bani, cred că e mult mai bine dacă reușim să prevenim sau dacă nu 
am reușit să prevenim, să încercăm să diagnosticăm foarte precoce aceste boli și acest lucru se face prin 
screening. Și pentru screeningurile anunțate în programul de guvernare vom accesa fonduri europene. Multe din 
aceste programe de screening sunt deja deschise", a afirmat Bodog. 
Marius Nica, ministru delegat pentru Fonduri Europene, a spus că reducerea decalajelor nu poate fi realizată fără 
finanțare. 
"Reducerea decalajelor nu e o chestie ușoară și ea nu se poate întâmpla fără finanțare. Am învățat, în perioada 
2007-2013, în sectorul de sănătate a fost o luptă acerbă pentru accesarea acestor (sume — n.r.), aproape s-au 
consumat toți banii care au fost alocați, de aceea pentru 2014-2020 aproape s-a triplat alocarea financiară. 
Vorbim de sume efectiv destinate sectorului de sănătate, situate în jurul sumei de 700 milioane de euro, ceea ce e 
o alocare financiară semnificativă și cuprinde toate sferele de activitate, fie investiții în resursa umană, fie în 
infrastructura spitalicească, modernizarea unităților de primiri urgențe și ambulatoriilor, fie în achiziția de 
ambulanțe, fie în telemedicină, fie în digitalizarea relației dintre medic și pacient", a adăugat Nica. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Ministrul Sănătății și comisarul european pentru Sănătate vor discuta despre Institutul Cantacuzino 
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Ministrul Florian Bodog și comisarul european pentru Sănătate și siguranță alimentară, Vytenis Andriukaitis, vor 
discuta, în cadrul întâlnirii programate joi, la Palatul Parlamentului, despre Institutul Cantacuzino, scrie AGERPRES. 
"Voi aborda, din nou, subiectul Institutului Cantacuzino pentru că domnia sa ne-a promis sprijin și premierul a 
adresat și o scrisoare președintelui în ceea ce privește sprijinul pe care Uniunea Europeană ar putea să îl acorde 
Institutului Cantacuzino. Practic, ne dorim ca institutul să polarizeze producția de vaccinuri pentru situațiile de 
urgență din Europa, în situația în care anumite companii își întrerup producția sau în situațiile de criză, de 
epidemii", a afirmat Bodog. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Acuzații grave pentru ministrul Carmen Dan: „Abuz în serviciu, trafic de influenţă şi luare de mită” 
 
Romică Părpălea, vicepreşedinte al PSD Teleorman în perioada 2009-2012, a făcut plângere penală împotriva 
ministrului de Interne Carmen Dan. 
„I-am făcut o plângere penală doamnei Carmen Dan şi o să vedeţi, cu probe. Eu nu fac plângeri fără probe.(...) 
Dumneaei trebuie să se gândească la miliardele pe care le-a oferit celor din aparatul propriu în perioada în care 
era prefect de Teleorman. Dacă vă uitaţi pe declaraţiile de avere ale consilierilor juridici, ale celor din aparatul 
prefectului de control, veţi vedea miliarde încasate din bugetul statului, din banul meu şi al dumneavoastră. Pe 
aceşti oameni i-a plantat aproape la fiecare primărie din judeţul Teleorman pentru a beneficia pe Legea 10 de 
anumite sporuri, până la 50% din salariu. Şi atunci au făcut debandadă şi fraude foarte mari în bugetul de stat. 
Doamna Dan era atunci cea care verifica legalitatea documentelor în judeţul Teleorman, dar a demonstrat că 
împreună cu cei din aparatul propriu şi din declaraţia unui primar am înţeles că ar fi mers şi la dumneaei nişte 
sume de bani, deoarece aceste persoane au fost încadrate pe legea 10 la consiliile locale din multe localităţi”, a 
spus Părpălea. 
 
Potrivit lui Părpălea, în cazul ministrului Carmen Dan ar fi vorba despre fapte de abuz în serviciu, trafic de 
influenţă şi luare de mită. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• VIDEO UPDATE Președintele Iohannis: Am convenit cu Donald Tusk să avem o întâlnire informală de Ziua Europei la 
Sibiu 
Trimisul special al AGERPRES, Cătălina Matei, transmite: Președintele Klaus Iohannis a anunțat joi, la Bruxelles, că 
a convenit cu președintele Consiliului European, Donald Tusk, să aibă o întâlnire informală de Ziua Europei - 9 mai 
2019 - la Sibiu. 
"Avem astăzi și mâine întrunirea Consiliului European cu o agendă bogată și aș menționa din agendă câteva teme 
care sunt foarte importante pentru noi în România. Președintele Consiliului, domnul Tusk, va prezenta "agenda 
liderilor" — agenda șefilor de stat și de guvern, o agendă care arată când și cu ce teme ne vom întâlni noi până 
inclusiv în 2019 pentru a face Uniunea mai performantă, mai bună. Pe noi ne interesează foarte mult această 
chestiune, pentru că în prima parte a 2019 noi avem președinția Consiliului Uniunii Europene și cu siguranță ne 
vom implica pentru a avea rezultate foarte bune. Am convenit cu domnul Tusk să avem o întâlnire informală pe 9 
mai, Ziua Europei 2019, în România, mai exact o întâlnire care se va desfășura la Sibiu și va fi ultima întâlnire unde 
probabil vom trage anumite concluzii în ceea ce privește viitorul Uniunii, agenda strategică, cum spunem noi", a 
declarat președintele la începutul reuniunii de la Bruxelles. 
Iohannis nu a menționat dacă tot atunci va avea loc Summit-ul UE de la Sibiu, din 2019, reafirmând doar că acest 
eveniment este o oportunitate pentru țara noastră. "Dacă putem să serbăm Ziua Europei cu un summit în 
România, cred că este un lucru extraordinar de bun", a arătat președintele. 
Klaus Iohannis a subliniat că o a doua chestiune foarte importantă care va fi discutată la Bruxelles se referă la 
evaluarea rezultatelor negocierii pe Brexit, unde "deocamdată cel puțin vești încurajatoare nu sunt". 
"În concret, nu cred că la această întâlnire vom fi în situația să spunem că putem să intrăm în faza a doua. Însă, 
ceea ce ne interesează pe noi foarte mult — drepturile cetățenilor europeni din Marea Britanie, deci și a 
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românilor care trăiesc acolo — sunt o temă care se pare că este destul de bine cu deschidere tratată din ambele 
părți", a adăugat șeful statului român. 
În privința Turciei, a reamintit Klaus Iohannis, se discută de multă vreme statutul de aspirant al acestei țări la 
Uniunea Europeană. 
"În afară de asta, am găsit prin negocieri destul de complicate o înțelegere cu Turcia în privința migrației. 
Înțelegerile cu Turcia trebuie să continue, Turcia este un partener important și pentru Uniunea Europeană și 
pentru România și trebuie să găsim cele mai bune modalități pentru a continua acestei proceduri", a subliniat 
președintele. 
Anterior participării sale la reuniunea Consiliului European, șeful statului s-a aflat la Summit-ul Partidului 
Popularilor Europeni (PPE). "Discuțiile de la PPE sunt în pregătirea Consiliului. S-au discutat preliminar chestiunile 
pe care le vom avea pe agenda acestui consiliu prin care sigur, în afară de cele două, de migrație, avem de 
asemenea alte teme care vor fi discutate, în special astăzi și în cadrul sesiunii formale și în cadrul sesiunii 
informale", a spus președintele, întrebat ce a discutat cu popular-europenii. 
Pe de altă parte, șeful statului a reamintit de lobby-ul permanent pentru a se aduce agenții în România. "De 
aceasta dată se știe că noi am aplicat doar pentru Agenția medicamentului și dorim să o găzduim la București, 
Condițiile sunt bune, oferta este una solidă", a adăugat Iohannis. 
Președintele Klaus Iohannis participă joi și vineri, la Bruxelles, la reuniunea Consiliului European, în cadrul căreia 
vor fi discutate, în principal, subiecte privind migrația, agenda digitală a Uniunii, securitatea și apărarea, relațiile 
dintre UE și Turcia, dosarul nord-coreean. 
Potrivit unui comunicat al Administrației Prezidențiale, la Consiliul European va fi abordată și tema referitoare la 
viitorul UE, context în care va fi discutată Agenda Liderilor, document propus de președintele Consiliului, care 
detaliază calendarul și subiectele ce ar urma să fie discutate de liderii europeni până la finalul primului semestru 
al anului 2019. 
De asemenea, va avea loc o sesiune în format UE27 dedicată discuțiilor referitoare la retragerea Marii Britanii din 
Uniune, în vederea evaluării progreselor înregistrate până în prezent în procesul de negociere. 
Șeful statului român va sublinia, referitor la migrație, importanța monitorizării fluxurilor migratorii pe ruta 
Mediteranei de Est, pentru o mai bună gestionare a acestora. Totodată, Iohannis va sublinia că implementarea 
Declarației UE — Turcia trebuie să rămână o prioritate pentru Uniune. 
La discuțiile despre agenda digitală, șeful statului va susține necesitatea ca Piața Unică Digitală să devină deplin 
funcțională cât mai repede posibil. În plus, Iohannis va sublinia că securitatea cibernetică este un element 
determinant pentru buna funcționare a acestei piețe. 
În ceea ce privește politica europeană de apărare, șeful statului îi va informa pe membrii Consiliului European cu 
privire la decizia țării noastre de a participa la procesul de cooperare permanentă structurată (PESCO) chiar de la 
lansarea acestui proces, preconizată pentru luna decembrie a acestui an. 
Președintele Klaus Iohannis va evidenția importanța relației dintre Uniunea Europeană și Turcia, statul turc fiind 
un partener strategic al UE și un aliat NATO, cu rol relevant în zona Mării Negre. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Ministrul Apărării, prezent la inaugurarea Centrului de Excelență NATO pentru Contrainformații Militare 
Ministrul Apărării Naționale, Mihai Fifor, a participat joi, la Cracovia, la ceremonia de inaugurare a Centrului de 
Excelență NATO pentru Contrainformații Militare, alături de omologii din Polonia, Slovacia și Ungaria, precum și 
de adjunctul comandantului Comandamentului Aliat Suprem pentru Transformare (DSACT), amiralul Manfred 
Nielson. 
"Acest centru a fost înființat pentru că este necesar ca pregătirea și dezvoltarea specialiștilor Alianței în domeniul 
contrainformațiilor militare să fie asigurată în format unitar. România va folosi fiecare oportunitate și va participa 
la cursurile, seminariile și grupurile de lucru care vor contribui la definirea pregătirii specialiștilor noștri în 
contrainformații militare", a scris Fifor pe Facebook.  
 
El a precizat că a profitat de vizita în Polonia pentru a se întâlni și cu militarii români din Batalionul 228 Apărare 
Antiaeriană "Piatra Craiului", din Brașov, dislocat în cadrul Grupului de luptă NATO condus de SUA. 
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"I-am găsit tonici, determinați, și le-am urat misiune ușoară", a adăugat ministrul. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Nica: Probabil România ar fi avut aproape 100% absorbție fonduri europene, dacă nu am fi permis atâtea fraude 
Ministrul delegat pentru Fonduri Europene, Marius Nica, a declarat joi, în timpul unui dialog cu cetățenii, că 
probabil România ar fi avut o rată de absorbție a fondurilor europene apropiată de 100% "dacă nu am fi permis 
atâtea fraude în sistem". 
"Fenomenul corupției a afectat și fondurile europene. România a fost la primul exercițiu de accesare a fondurilor 
europene și automat, neexistând aceste mecanisme de monitorizare și control (...), având o legislație dificilă pe 
achiziții publice, a fost vulnerabilă. (...) Probabil dacă nu am fi permis atâtea fraude în sistem, România ar fi avut 
un procent apropiat de 100% absorbție fonduri europene, pentru că am avut foarte mulți bani europeni pe care i-
am cheltuit, pe care i-am trimis la Comisia Europeană ca să-i rambursăm, dar atunci când o investigație din partea 
structurilor DNA, DIICOT a fost prezentă, România nu a mai putut primi acești bani din partea Comisiei Europene. 
A fost o realitate. Întrebarea a fost cum putem, la nivel național, prin crearea acestor mecanisme de prevenție și 
control, fie că vorbim de un sistem electronic de depunere și evaluare a proiectelor, fie de reguli noi în ceea ce 
privește procedurile de achiziție, fie că vorbim de consultarea unor baze de date la nivel european — toate 
acestea reprezintă mecanisme prin care putem lupta împotriva corupției", a spus Nica. 
Ministrul Sănătății, Florian Bodog, a declarat că mecanismul de monitorizare a plăților informale nu s-a oprit. 
"Tot din ciclul am auzit vorbe, astăzi am aflat de la una dintre colegele din Comisia Europeană că am oprit 
mecanismul de monitorizare al plăților informale în spital. Nu știam acest lucru și nici nu s-a întâmplat, doar că la 
Comisia Europeană a ajuns această informație. România pe sistemul de sănătate are un mecanism de 
monitorizare electronic (...) și la sfârșitul fiecărei luni sau ori de câte ori am nevoie, pot să primesc un raport și 
primesc un raport și iau măsuri", a afirmat Bodog. 
Pe de altă parte, el a spus că fiecare spital are implementată propria politică de a preveni plata informală și nu 
numai. 
"În ceea ce privește corupția din sistem, am început să luăm măsuri pentru a preveni aceste aspecte și atunci am 
început să organizăm — e vorba de procedurile de licitație care sunt acuzate sau puse sub semnul întrebării în 
ceea ce privește corupția celor care le organizează — organizăm proceduri de licitație la nivel național pentru 
achiziția de echipamente. (...) Avem în plan pentru anul următor ca toate aceste proceduri să se centralizeze la 
nivelul ministerului", a adăugat Bodog. 
Potrivit comisarului european pentru sănătate și siguranță alimentară, Vytenis Andriukaitis, corupția există în 
multe state, nu doar în România. El este de părere că este nevoie de acțiuni societale comune pentru a stopa 
astfel de fenomene. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Zilierii strică piața muncii. În România, peste 1,5 milioane de persoane lucrează la negru 
Zilierii sunt o soluţie pentru cei care caută forţă de muncă imediat. Dar şi o afacere pentru samsarii, care plasează 
muncitori şi profită de pe urma lor. Este o afacere la negru pe care statul vrea să o combată prin apariţia firmelor 
specializate în recrutarea zilierilor. 
Este ora 6.00 ăi ne aflăm în centrul Capitalei. Grupuri de bărbați așteaptă în stradă să îşi înceapă ziua de lucru. Nu 
ştiu unde, sunt zilieri şi merg la lucru în funţie de cerere. 
"Nu mă mai ia nimeni. Am 60 de ani. Și la muncă nu prea gasești cu carte de muncă, la 60 de ani. Găsești la 
negru cel mai bine". 
"Cât luați pentru o zi de muncă?" 
"Cel mai puțin 70 de lei pe zi." 
În scurt timp, apar așa-zișii angajatorii. Interviul are loc direct în stradă. 
Căteva ore mai târziu, în Piața Obor descoperim o altă bursă a locurilor de muncă la negru. Găsim intermediarii. 
Cerem nişte oameni care să care mobilă şi materiale de constructii. 
"Am şi oameni dacă, aşa! Câţi oameni puteţi să aduceţi? Păi patru oameni trebuie." 
"Cât luaţi de om? Păi cam 100 de lei de om." 
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Fenomenul zilierilor care muncesc la negru ia amploare mai ales în construcții. Patronii găsesc tot mai greu 
muncitori calificaţi sau nu, dar care vor să lucreze legal. Fără acte, salahorii se mută când vor de la un șantier la 
altul. Cei mai activi prind şi două oferte pe zi şi pleacă cu banii cash acasă. 
"Pe piaţă există şi ideea că sunt plătiţi de două ori pe zi. Vă daţi seama că a plăti de două ori pe zi acestea nu 
sunt plăţi legale" – președintele Patronatului Societăților din Construcții, Cristian Erbaș. 
De la începutul anului, Inspectoratul Teritorial de Muncă București a aplicat amenzi de peste 100.000 de euro 
pentru munca la negru. Dar fenomenul este greu de combătut doar cu controale. Guvernul a adoptat o lege prin 
care firmele acreditate de agențiile teritoriale de muncă vor putea propune companiilor zilieri. 
Reprezentanții mediului de afaceri sunt însă sceptici că masura va da rezultate. 
În agricultură există o lege a zilierilor încă din 2011. Cu toate acestea, fermierii găsesc cu greu oameni dispuși să 
lucreze cu acte. 
"Trebuie să căutăm în toate locurile, în toate județele, 20-30 de oameni care să vină la recoltat" – fermier. 
În România, peste 1,5 milioane de persoane lucrează la negru, conform statisticilor oficiale. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
• MAE: Secretarul de stat George Ciamba l-a primit pe ambasadorul Marelui Ducat de Luxemburg 
Secretarul de stat pentru afaceri bilaterale și strategice în spațiul euroatlantic, George Ciamba, l-a primit joi pe 
ambasadorul agreat al Marelui Ducat de Luxemburg în România, cu reședința la Atena, Paul Steinmetz, în vederea 
prezentării copiilor scrisorilor de acreditare. 
Potrivit unui comunicat de presă al MAE, cei doi oficiali au evidențiat stadiul excelent al relației bilaterale, precum 
și dorința ambelor părți de intensificare a dialogului politic și de consolidare a dimensiunii economice și 
comerciale. 
"Interlocutorii au reconfirmat strânsa cooperare a celor două țări în cadrul UE și în plan internațional, pe baza 
similitudinii de poziții în mai multe dosare de interes comun", afirmă sursa citată. 
De asemenea, a fost menționată simbolistica aparte a anului 2017, prin aniversarea a 10 ani de la parteneriatul de 
succes dintre Sibiu și Luxemburg în cadrul proiectului Capitală Europeană a Culturii. 
Demnitarul român i-a urat ambasadorului luxemburghez mult succes în activitatea pe care o va desfășura în 
timpul mandatului său în România și l-a asigurat de întregul sprijin al Ministerului Afacerilor Externe. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Tăriceanu anunță CONDIȚIA în care va PĂRĂSI scena politică: dacă se întâmplă, eu plec 
Președintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, susține, cu referire la recenta criză politică că el nu va accepta 
niciodată ca DNA să facă un Guvern și a anunțat că va pleca din politică, dacă acest lucru se va întâmpla. 
”Eu nu accept ca DNA să facă Guvernul, atunci când DNA va face Guvernul eu voi pleca din politică. 
Eu nu sunt maleabil, eu nu negociez aceste lucruri. Mă uit la liderul PNL care are teama scadenței în justiție și de 
aceea este atât de prietenos cu Sistemul”, a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Europarlamentarul Cătălin Ivan - îngrijorat de "lipsa de acțiune" a României față de apropiata preluare a președinției 
Consiliului UE 
Europarlamentarul Cătălin Ivan se arată îngrijorat de "lipsa de acțiune" a României față de foarte apropiata 
preluare de către țara noastră a președinției Consiliului Uniunii Europene. 
Într-un comunicat transmis joi AGERPRES, eurodeputatul atrage atenția că este deja "foarte târziu" pentru 
alcătuirea unei agende de lucru. 
"În punctul în care ne aflăm astăzi riscăm să pierdem o șansă uriașă de a pune, pentru prima dată, teme de interes 
pentru românii din țară sau din afară pe agenda dezbaterilor europene. Timp de un an și jumătate începând cu 
mijlocul anului viitor, România va fi implicată direct în gestionarea celor mai importante dosare și va avea ocazia 
să impună subiecte de interes național. Ce este cel mai grav și riscă să compromită total această șansă unică este 
lipsa unui proiect european al României. Fără acest proiect, ne vom rezuma doar la a gestiona onorabil agenda 
europeană în interesul altor state membre ale Uniunii", explică Ivan. 
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Eurodeputatul opinează că, la 10 ani de la aderarea României la UE, se poate spune că "am plecat cu stângul pe 
acest drum". 
"Ne-am mulțumit să ajungem la masa celor 28, dar nu am avut o idee clară a intereselor noastre. Nu am știut și nu 
știm nici astăzi de ce vrem să fim membri ai marii familii europene. Parlamentul național ar fi trebuit să aibă 
nenumărate dezbateri și să fi votat de câțiva ani un proiect european al țării noastre, care să se fi materializat într-
un mandat ferm pentru toți oficialii români din țară sau de la Bruxelles, de la președintele țării, prim-ministru și 
până la cei 32 de europarlamentari", subliniază Cătălin Ivan. 
Potrivit europarlamentarului, principalul motiv pentru care România este actualmente complet nepregătită 
pentru preluarea președinției Consiliului Uniunii Europene îl reprezintă agenda publică saturată de subiecte 
artificiale. 
"Privesc cu amărăciune și o oarecare deznădejde la prăpastia dintre agenda unor lideri de partide, înalți oficiali ai 
statului român, și ceea ce ar trebui să fie agenda reală a României. Gâlceava permanentă din politica națională, 
hărțuirea continuă a Guvernului de către propriul partid, zgomotul infernal pentru subiecte mici, acțiuni în forță, 
răzgândiri, sabotări, inițiative începute și abandonate, apoi reluate, toate creează premisele unui mare eșec ce ne 
va urmări foarte mulți ani de acum înainte. Mihai Tudose, măcar până la sfârșitul Președinției românești a 
Consiliului Uniunii Europene, adică până la mijlocul anului 2019, ar trebui să aibă susținerea necondiționată a 
tuturor forțelor politice din România, implicit și a președintelui PSD. Este vital pentru țara noastră ca acesta să 
intre în a doua jumătate a anului 2018 cu o echipă de profesioniști, a căror integritate să nu poată fi pusă la 
îndoială, deci fără dosare penale, și cu un proiect european clar, asumat de întreaga clasă politică prin vot în 
Parlament", consideră Ivan. 
El precizează că responsabilitatea României la preluarea președinției Consiliului UE este "imensă" pentru că se va 
suprapune pe cea mai complicată perioadă a Uniunii Europene. 
"Acum este momentul în care demonstrăm că aparținem cu adevărat Uniunii Europene și că suntem o voce care 
contează! Aceasta este șansa noastră de a îndrepta România spre valorile care să ne ducă la dezvoltare și 
bunăstare. În lunile care vor urma va fi clar pentru toți care ne este locul. Putem fi demni, cu o voce puternică, sau 
mici, măcinați de interese mărunte și meschine!", afirmă Cătălin Ivan în comunicatul citat. 
(Sursa: Agerpres) 
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